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                 Világosság   és     

Élet 
                         a hatvani Egyházközség lapja 
 
                       KARÁCSONY      

 Az Úr Jézus a legkevésbé várt módon érkezett meg, és lett emberré� 
Egy szép napon mindnyájunkhoz, mint akkor Máriához, eljön az angyal és megszólít. Máriáról annyit 
tudunk, hogy istenfélő leány volt, aki hallotta Gábor angyaltól az üzenetet: Gyermeke fog születni. Ha lehet 
valakinek megdöbbentő hírt mondani, akkor úgy gondolom, hogy ez Mária volt. Mária, aki tervezgette életének 
a napjait, és Ő is, mint mások, imádkozott a Messiás eljöveteléért. Egyszer csak azt hallja az angyaltól, hogy 
te leszel a Messiás édesanyja. Ez a történet emlékeztet bennünket arra, hogy Isten beváltotta ígéretét, amit az 
Ősszülőknek ígért. Ma is sokszor várjuk, hogy Isten cselekedjen. Ám az Isten útjai sokszor mások, mint a mi 
gondolataink. Talán sokszor mi sem hiszünk abban, hogy ígéreteit beváltja. De azért meg kell tanulnunk, ha 
késik is az ígérete, segítsége, bízzunk Benne!  Valóban, sokszor úgy tűnik, hogy késik Isten segítsége, de 
mégsem késik el, mert mindig a legjobbkor jön, az éppen alkalmas időben érkezik segítsége. Jézus születése 
öntsön bizalmat belénk, és soha ne adjuk fel a reményt, hanem bizalommal várjunk Isten válaszára. Ó 
hányszor megtapasztaltuk már, hogy Isten mindig utánunk nyúlt, igen, még akkor is, amikor nélküle éltük az 
életünket. Ő kiszabadított bennünket abból a sok � sok bűnből, amibe belegabalyodott az életünk.  
Sokan látjuk, hogy Isten milyen bűnökből és reménytelen helyzetekből hozott ki minket. Isten munkálkodik a 
mi életünkben is. Azt viszont nem szabad elfelednünk, hogy nem Istennek kell alkalmazkodnia hozzánk, vagy 
a világunkhoz, hanem nekünk kell alkalmazkodni Hozzá. Ha mi magunk szabjuk meg a bajainkból való 
szabadulás útját, akkor nem is fogjuk megtalálni a kiutat életünk bajaiból, de, ha Isten segítségét kérve, Rá 
hagyatkozunk, akkor megtapasztaljuk a kiutat, mert Istennél nincs lehetetlen. A karácsonyi történet, kell, hogy 
bátorítson, kell, hogy biztatást adjon nekünk. Isten, mindig meghallgatja a hozzá szóló imádságot, és 
imádságaik ott vannak Isten előtt, aki alkalmas időben fog is válaszolni. A legnagyobb biztatás, és remény az 
lehet számunkra, hogy Isten a saját, egyszülött Fiát küldte el erre a földre, hogy aki hisz őbenne, az el ne 
vesszen, hanem örök élete legyen!  
Amikor Jézus megszületett, és később, amikor kiderült, hogy Ő kicsoda, - sokan, sokféleképpen fogadták Őt. 
Voltak akik imádták, voltak akik segítségért kiáltottak hozzá, voltak akik megtapasztalták az Ő istenségének 
erejét, voltak akik megismerték szeretetét és voltak akik kinevették, gúnyolták, és azt mondták: bizonyítsd be, 
hogy te vagy az Isten Fia. Ők soha nem tapasztalták meg, hogy kicsoda is valójában Jézus. Ma is lehet így, 
viszonyulni Jézushoz. Ma is vannak olyanok, akik kételkednek Isten létében. Ők azok, akik jobban tudnak 
mindent, még az Istennél is hatalmasabbak, bölcsebbek. Az ílyen embereknek az élete egyszer úgy össze fog 
omolni, mint a kártyavár. Majd egyszer a saját halálukkor szembesülnek az igazsággal, és megtapasztalják, 
hogy amihez két kézzel ragaszkodtak, amit annyira szorongattak, az kicsúszik a kezükből, és ha nem volt 
Istenük, akkor nem maradt semmijük. Aki viszont talán úgy dönt, hogy éli mindazt, amiről a szentírás beszél, 
az ma, 2006 - ban is megtapasztalhatja, hogy Jézus Krisztus valóban az Isten Fia, a Szabadító, a Felkent. 
Tehát nem kell elcsüggednünk, ha a magunk életét látjuk, hanem erősödjünk meg a hitben, reményben, és a 
szeretetben, és örömmel, bizakodva térdeljünk oda a betlehemi jászolhoz, Jézus elé. Tegyük le az Ő kezébe 
életünket, bűneinket, tudva azt, hogy az jó helyen van nála, mert az Atyánál, a Fiánál és a Szentléleknél nincs 
lehetetlen. Minden mást, ami Jézus érkezését hátráltatná életünkben, tegyünk teljesen félre. Tanuljuk meg, Ő 
a legfontosabb! Tanuljunk meg az Isten szavára igent mondani, mint azt Mária is tette, Tanuljuk meg a saját 
önző életünket, bűneinket feladni, és foglalkozzunk végre azzal, ami igazi boldogságot ad másoknak, hogy a 
mások életében, de a miénkben is mindennap valóság lehessen, a Karácsony!  

 
 



Ezekkel a gondolatokkal kívánok BOLDOG KARÁCSONYI ÜNNEPEKET, és ISTENTŐL ÁLDOTT ÚJ ÉVET! 
                                                                                                                             Koza József  prépost, kanonok, plébános 

 
 

Megjelent Jézus Krisztus! 
 

Ahol az élő Jézus valóságos Istenként és valóságos emberként, azaz Istenemberként jelen van, ott minden 
emberre ráragyog az Isten kegyelme! Ő az egész világ üdvössége! 
Karácsony a lelkünket veszi célba. Jézus jövetelére, kopogtatására vagy kinyílik, vagy bezárva marad.  
Tehát mindenki kapott esély. Élj vele! Isten felkínálja Jézust valamennyiünknek.  
Karácsony mindenkit megérint! Nem mondhatja senki, hogy őt kihagyta az Isten a megváltásból!  
Jézus mindenkinek megszületett, de csak azok számára lehet értékes és megbecsült, akik elfogadják, 
befogadják Őt, és szállást adnak Neki. Nincs boldogabb ember annál, aki elmondhatja: - Nálam lakik Jézus! 
Él bennem és velem, szorosan, elválaszthatatlanul összetartozunk.  
Tudom, hogy bennem él, mert érzem, mindent megtesz annak érdekében, hogy neveljen, formáljon bár 
sokszor ez nekem kellemetlen.  
Jézus nem azért jött, hogy önmagában ragyogjon, és díszesebbé tegye ezt a világot, hanem magára vette az 
emberi testet, jelezve, hogy az ember megmentéséért jött. Sokszor megmutatta Ő hatalmát és isteni erejét. 
Tanítványokat gyűjtött maga köré, tanította őket, nevelte. Sokszor a szemükre vetette kishitűségüket, 
bizalmatlanságukat.  Tanította az Isten népét, nevelni akarta az írástudókat, farizeusokat, és mindenkit, aki 
hallgatta, vagy csak hallott Róla. Szeretetével hatott az emberekre.  
Karácsony felfoghatatlan, megfejthetetlen misztérium számunkra.  Amikor meggyújtjuk a karácsonyfa 
gyertyáit, fényük ne csak a szobánkat világítsa meg, hanem világítsa meg a lelkünket is, hatoljon a lelkünkbe 
ez a karácsonyi fényes Igazság, mert ez a Jézus fog majd rávilágítani életünk értelmére és végső céljára. Kell, 
is hogy rávilágítson, és megállásra figyelmeztessen bennünket Jézus, mert alapvető erkölcsi értékek 
látszanak felbomlani, kérdésessé válhat az élethez való jog, az ember értékmérője csak a megszerzett 
vagyon, és amikor azt gondoljuk, hogy csupán háborúval lehet megoldani kérdéseket, amikor nem 
nyugtalanítja lelkiismeretünket, a szeretetlenség, most nagyon kell a figyelmeztetés. Ha engedjük, hogy a 
reklámok, a liberális gondolkodás, az utak mentén kiragasztott poszterek elvakítsanak bennünket, akkor 
irányított emberek leszünk, mert eluralhatják gondolatainkat és behatolhatnak lelkünkbe, és máris sikerült 
elvenni a szabadságunkat, emberségünket, lelkünket.  
Látjátok, ezért fontos az, ami azon a bizonyos, immár több mint kétezer évvel ezelőtti éjszakán történt.  
Azon az éjszakán csend volt és békesség. Megtörtént a találkozás Isten és ember között. Sokan  tudták, hogy 
létezik egy  prófécia, ismerték az írásokat, hogy egyszer meg kell majd születnie a Messiásnak, de talán arra 
nem számítottak, hogy pont abban az  időben fog bekövetkezni. Meglepetésként és csodálatos ajándékként 
kapták ezt a jó hírt az akkori emberek, és ez ma nekünk is szól: ne féljetek, megszületett a Megváltó. 
Isten minden ígérete pontosan ugyan így fog beteljesedni. Igaz, akkor is voltak sokan, akik nem emlékeztek 
már az ígéretre, de Isten annak ellenére, hogy sokan nem várták a Fia eljövetelét, mégis beteljesítette a régi 
ígéretét, azaz testté lett az Ige. 
Amikor az angyal arról beszélt a pásztoroknak, hogy megszületett az Üdvözítő Betlehemben, akkor vált 
igazán valósággá, ami addig csak várakozás volt. 
Azt szeretné Isten, hogy megértsük és elhiggyük mindazt, ami ott történt, és újra erősödjünk meg lelkileg. 
Karácsony vigasza és üzenete: Isten szeret, ezért küldte el Fiát, Jézus Krisztust.  
Jézus Krisztus megszületett, hogy meghaljon értünk, és megváltson minket. Tehát nem kell elkárhozni, lehet 
üdvözülni, meg lehet menekülni a kárhozattól. Isten türelmes, szeret minket. A Tőle elfordult, elszakadt embert 
sem hagyja magára. Utána küldi az Ő egyszülött Fiát.  
Tehát, egy elrontott élet közepén sem mondhatod: rajtam senki nem tud már segíteni, mert tud, aki érted is 
megszületett.  Ha befogadod az Isten Fiát, Jézust, akkor Ő igen gyorsan kimutatja  szeretetét.  
Az igazi ajándék karácsonykor maga Jézus.  
  



  
 

 

 
 
 

 

A szebb és a jobb élet lehetősége előttünk áll! 
Van, aki ezen a karácsonyon is, mint élete eddigi karácsonyán, csak a 
fényeket látta és látja. Minél nagyobb a fény a lakásban, minél többféle 
villanyfűzért tesz oda, ahová még lehet, annál szebb, jobb lesz a karácsonya. 
Valaki csak azt látja, hogy mi lesz majd az ünnepi megterített asztalon. Van, 
akit csak a csomagok érdekelnek. Lesz aki fel is háborodik: az enyém miért 
ílyen kicsi? Van, aki csak a tv �újságot fogja böngészni, mi lesz az ünnepi 
műsor? Sajnos tartalom nélküliek lettek az ünnepeink, még a karácsony is 
azzá vált.  

Eltűnt és elveszett a lényeg. 
Nagyon fontos kérdés az, hogy kire néztünk ezen az ünnepen! Mit lát meg a szemünk! 

 
A mai ember tényleg elveszítette az Isten szerint való látását? Tényleg elveszítette az Istennel való 
közösséget? Tényleg megvakult? Amikor Ádám és Éva elszakadtak az engedetlenségük miatt Istentől, akkor 
többé már nem láthatták az Istent, csak hallották a hangját. Megszakadt a közösség vele, megváltozott a 
kapcsolatuk, a lelki látásuk, és az Isten látása helyére teljesen más látás került. Isten szeretné, ha látásunk 
tiszta, világos lenne. Sokan elismerik, hogy vannak gonosz dolgok is a világban, de majd az ember le fogja 
győzni a gonoszságot. Rosszul hiszik, mert az ember egyedül képtelen erre.  
Ezért találkozott Karácsonykor az Isten szeretete és az emberi nyomorúság. Jézus azért jött el, mert Ő 
minden nyomorúságot át tud rendezni, el tud tüntetni. Tönkrement életeket meg tud újítani, meg tud tisztítani a 
bűntől. Ma is előttünk áll a lehetőség, meggyónhatunk, beismerhetjük elkövetett bűneinket, megtisztulhatunk, 
elhagyhatjuk azokat. Minden szentmisében, a kenyér és a bor is jelzi, hogy Jézus odaadta önmagát értünk. Az 
a jó karácsony, az a jó ünnep, ahol a középpontban Jézus Krisztus van. Az Ő személye, szeretete, irgalma, 
bárkit elsegíthet az üdvösségre. Ahogyan a pásztorok rátaláltak Jézusra, úgy találjunk rá mi is. Ahogy eggyé 
forrt a szívük Jézussal, Máriával, Józseffel, úgy forrjon össze a mi szívűnk is Velük! 
Ahogyan rácsodálkoztak Jézusra, úgy csodálkozzunk Rá mi is! Ne foglalkozzunk azzal, hogy mások azért 
csodálkoznak rajtunk, hogy még mi hiszünk ebben, és olyan maradi és buta emberek vagyunk, akik elhisszük 
ezt az egészet. Egy biztos, nem mese a karácsonyi történet, hanem megtörtént valóság. Ha valóság, akkor 
lényeges, mit vált ki belőlünk egy - egy szentmise.  Ha hiszünk Jézus Krisztusban, ha itt marad bennük, akkor 
nem veheti ki senki sem belőlünk, nem teheti semmivé a környezetünk, a zaj, a zene, a TV, a külvilág. Ha 
Jézus benned él, attól fogva te más emberként végzed a munkádat, másként beszélsz, viselkedel mint a 
többség. Természetesen ebből senki nincs kizárva. A karácsony lényege az, hogy aki hisz Benne, az kinyitja a 
szívét, szállást ad Neki. Nyissuk ki most teljesen mi is a szívünket! Ne csak félig eresszük be, hanem egészen 
fogadjuk be Jézust. Ha Isten ígér valamit, azt biztos be is teljesíti. Ha azt ígéri, hogy van a bűnünkre bocsánat, 
akkor ezt vegyük komolyan, adjuk oda bűneinket, és akkor át fogjuk élni a szabadítást, a szabadulást, és lesz 
nagy békesség, öröm a szívünkben.  
Megkaptuk Istentől a legnagyobb ajándékot, hogy másféle szívvel, Isten szerint való szívvel lássunk és éljünk, 
hogy ne a sötétség határozza meg az életünket. Aki tehát új látást akar, az kaphat újfajta lelki látást. Azt 
mondta egyszer Jézus: �Aki engem lát, az látja az Atyát.� Nagyon fontos kérdése a karácsonynak, hogy látod - 
e Jézust ott a szívedben?  Vagy még mindig ugyanabban az állapotban vagy, mint Karácsony ünnepe előtt? 
Azokat, akik el vannak telve önmagukkal, akik meg vannak bűneikkel, akik mennek a világgal, azokat igazán 
nem fogja megérinteni Isten karácsonyi üzenete,- hogy az Ige testté lett.  
 

 



A szebb és a jobb jövő, az igaz élet lehetősége előttünk áll! 
Ne hagyjuk ki Jézust az életünkből! 

 
 
 

 
A szeretet fogja megmenteni a világot! 

Vajon mit éreznek azok, akiknek nem adatik meg a szeretet? Akik egyedül élnek összetört szívvel, vagy egy 
széthullott családi élet romjain reménytelenül. Mit éreznek azok a milliók, akik gyógyíthatatlan betegséggel 
néznek szembe, vagy akiknek már elviselhetetlen a szegénység. Mindannyian érezzük, hogy sürgető 
változásra, isteni beavatkozásra volna szüksége ennek a világnak, hogy elviselhetőbbé váljon a földön az élet. 
Meggyőződésem, hogy csak Isten szeretete képes megváltoztatni az egész emberiség helyzetét. Több mint6 
kettőezer évvel ezelőtt a Mennyei Atya szeretete meglepő módon érkezett erre a földre, egyszülött Fiában.  
Római uralkodók egész sora próbálta megváltoztatják a világ arculatát. A birodalom határait sokfelé 
kiterjesztették, de az emberek természetét nem tudták megváltoztatni, az ember lényege ugyanaz maradt. A 
filozófusok is, a művészetek is nagy hatással voltak a világra, de az ember ugyanolyan, ugyanaz maradt. A 
civilizációban történt változások nem tették az embereket boldogabbá, jobbakká. Az emberi gonoszság nem 
tűnt el, sőt az idők során egyre erősebbé vált. A világra szóló változás, egy istálló jászlában, 
Betlehemben, azon a helyen kezdődött el, ahol egy törékeny asszony fiúgyermeket hozott a világra. Ez talán 
akkor még jelentéktelen eseménynek tűnt de azóta, mégis a történelem, az emberi élet meghatározójává vált. 
Senki nem volt még erre a földre ilyen hatással, mint Jézus Krisztus. A filozófusok, a kultúrák, bár hatottak 
valamilyen szinten az emberiség életére, de amilyen hatással Jézus volt az emberekre, ilyen nem volt senki. 
Betlehemben egy kisgyermek világra jöttével, Isten üzent az emberek számára: "Mert úgy szerette Isten a 
világot, hogy egyszülött Fiát adta, hogy aki hisz őbenne, el ne vesszen, hanem örök élete legyen." (Jn 3,16) 
Isten szeretete nem személyválogató szeretet, nem tesz különbséget fajta, bőrszín, nemzetség, társadalmi 
hovatartozás között. Amire a filozófusok, politikusok akkor és ma is képtelenek voltak, azt Isten szeretete 
megtette és megteszi ma is. Az Üdvözítő Jézus azért jött a földre, hogy a bűn szerencsétlen helyzetébe került 
emberen segítsen.  
Ma is sokan szenvednek az emberi szeretetlenség miatt. Milyen sok otthonban van belső feszültség, 
békétlenség. Szétesett családok, árva gyermekek várják a szeretetet, a vigaszt. Összetört társadalomban, 
összetört szívek fájdalma, néma könnye kiált ma is a Megváltó után. Jézus adja, a bűn és a gonoszság ellen 
vívott küzdelemhez a szükséges erőt, Ő a legfőbb forrása. Aki eljött, hogy örömet ajándékozzon az egész 
világnak.  
Jézus születésének igazi értelme csak azok számára válik nyilvánvalóvá, akik hisznek benne. Olyan Ő mint az 
igazi pásztorok, akik jobban aggódnak egy beteg, vagy elveszett bárányért, mint a másik kilencvenkilencért. 
Jézusnak is nagy gondja lesz majd a bűnösökre, jobban aggódik egyért, mint az igazakért. Ahogyan a pásztor 
őrködik az éjszakában a nyája mellett, ugyanúgy fog Jézus is őrködni, a kísértésekkel teli éjszakán át az 
emberiség felett, és könyörögni fog érte az Atyához.  
Ma is zajlik az Istennel való titokzatos találkozás, amely átalakítja a szívet, meggyógyítja a lelket, és 
megváltoztatja az ember életét. Jézus ma is jön, segítséget kínál és ad az otthoni feszültségeinkre, 
mindennapi problémáinkra. De elsősorban bűneink bocsánatát és az örök élet ajándékát kínálja fel 
mindenkinek, akik hisz Benne. Karácsony tehát a legnagyobb bizonyítéka Isten szeretetének, és válasz az 
ember SOS - ére. Ne szalasszuk el hát életünk nagy lehetőségét, hanem ismerjük fel a legnagyobb ajándékot, 
amit nem mi adunk egymásnak, hanem Isten adja nekünk. Jézus meg tud változtatni bennünket, egyéni és 
családi életünket, sok sebből vérző, szenvedő, szeretetlen, elhagyott világunkat! 
Ne féljetek! Csak találjatok rá a Messiásra! A betlehemi csillag már több mint kétezer éve ragyog. Sok 
embernek megmutatta már a Jézushoz vezető utat. 
Keressétek Őt töretlenül! Ne ámítson el senki és semmi! Vigyázzatok, mert ma is halkan és nagy alázattal 
érkezik el a mi bűnös világunkba.  

Adjunk ezért hálát Istennek, és köszönjük meg az Ő irántunk való szeretetét, kegyelmét! 



 

Elmondom mindenkinek, hogy 
Jézus megszületett! 

Menjünk hát mi is, mint a 
pásztorok, és a bölcsek. 

Keljünk útra az angyalok, s az 
égi jel jelzésére. 

Ötvenhat év után is boldogan 
útra kelek, megyek, s a lelkem, 

az életem, ma is elé teszem, 
mert az Őt illeti, az csak az Övé 

lehet� 
 

 


